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Likavan 

Vážení občania obce Ivachnová, srdečne 
vás pozdravujem v druhom čísle nášho ob-
časníka Zvesti obce Ivachnová. V nasledu-
júcich riadkoch by som vás rád informoval 
o plánovaných investíciách a dôležitých 
informáciách, ktoré sa nás všetkých týkajú. 

Medzi plánované investičné akcie v obci 
patrí vybudovanie posledných 290 m 
kanalizácie, ktorá by sa mala realizovať po 
odsúhlasení finančných prostriedkov z po-
danej žiadosti o dotáciu z vyhlásenej vý-
zvy. Ide o úsek popri ceste 1/18 od p. Ježo-
vicu až po p. Antola. 
Na základe generálneho pardonu Vodá-
renskej spoločnosti vás chcem taktiež 
upozorniť a posunúť informáciu o nutnos-
ti  pripojiť sa na kanalizáciu.  Občania, 
ktorí majú možnosť pripojiť sa na kanali-
záciu a doteraz pripojenie nezrealizovali, 
je potrebné, aby tak učinili čo najskôr. Na-
sledujúce obdobie budú zo strany Vodá-
renskej spoločnosti vykonávané kontroly 
a občania, ktorí tak neučinia, budú ná-
sledne Vodárenskou spoločnosťou poku-
tovaní. 
Ďalšou veľkou akciou, ktorú by sme čo 
najskôr chceli zrealizovať, je zateplenie a 
energetické zvýhodnenie budovy MŠ a 
obecného úradu obce. Na tento investičný 
zámer už máme pripravený projekt, a pre-
to veríme, že sa nám naň podarí získať fi-
ninančné prostriedky z výzvy Obnova bu-
dov. Môj názor je však taký, že ak sa nám 
tieto finančné prostriedky nepodarí zís-
kať, je potrebné tento objekt postupne re-
konštruovať, nakoľko rekonštrukciou do-
siahneme úsporu energií, či už plynu, ale 
aj elektrickej energie.  

Aktuálne taktiež prebieha rekonštrukcia 
sály KD, ktorá by mala byť ukončená v 
priebehu letných mesiacov. Momentálne  
bol pôvodný zámer rekonštruovať celú bu-
dovu KD pozastavený, a to hlavne z dôvo-
du nutnosti rekonštrukcie budovy MŠ, av-
šak projekt je pripravený a pri možnej 
vyhlásenej výzve ku tejto investícii by sme 
sa určite aktívne zapojili.
Prioritné je pre nás aj vybudovanie chod-
níka smerom ku cintorínu, ktorý máme 
naplánovaný na tento rok.  Súčasne je pro-
ces realizácie v stave vybavovania majet-
kovoprávneho vysporiadania pozemku. 
Akonáhle sa nám to podarí, v čo dúfame, 
budeme pokračovať stavebným konaním a 
následne realizáciou výstavby. 

Vážení občania, nasledujúce mesiace nás 
čaká množstvo kultúrno-spoločenských 
akcií, na ktoré vás srdečne pozývam. Záro-
veň chcem veľmi pekne poďakovať všet-
kým zložkám obce, ktoré sa na ich realizá-
cii podieľajú. 
Na záver vám prajem príjemne prežitie let-
ných mesiacov.

S pozdravom 
Vladímír Guoth 

starosta obce Ivachnová 

Slovo starostu 

Zvesti obce Ivachnová 
júl 2024 príhovor starostu

Oslava storočnice DHZ Ivachnová
týždeň až do piatku bolo prevažne zamra-
čené a daždivé. V sobotu ráno už bolo všet-
ko inak. Pomaly sa do miestnej hasičskej 
zbrojnice schádzali členovia DHZ, neskôr 
sa k nim pripojili funkcionári Územnej or-
ganizácie DPO Ružomberok a zástupcovia 

krásneho slnečného počasia. Vskutku to 
bolo asi vymodlené počasie, pretože celý 

Avizovaná oslava založenia DHZ Ivachnová 
prebehla v sobotu, 15. júna tohto roku za 
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HaZZ Ružomberok na čele s jej riaditeľom, 
pplk. Ing. Pavlom Pecníkom, ktorý túto 
funkciu zastáva od 1. júna 2023. Oslavy sa 
zúčastnil aj jeho predchodca, dnes už dô-
chodca, Slávko Hreha.
Omšu celebroval vdp. Mgr. Miloš Labaš, 
miestny kňaz, ktorý ju venoval všetkým ha-
sičom, ktorí vykonávajú túto dobrovoľnú 
činnosť pod heslom : " Bohu na slávu, blíž-
nemu na pomoc ". Vo svojej kázni spomenul 
aj legendu o spôsobe, akým sa svätý Florián 
stal patrónom hasičov. Napokon aj venoval 
sošku menovaného svätca členom DHZ 
Ivachnová, aby im pripomínal tento pamät-
ný deň.
Po ukončení sv. omše sa zoradený sprie-
vod presunul na miestne ihrisko, ktoré už 
bolo pripravené privítať účastníkov osláv 
a tiež súťažiacich požiarnych družstiev z 
územnej organizácie DHZ Ružomberok. 
Boli pripravené stánky s občerstvením, 
zmrzlinou, langošami, stánok pre VIP 
hostí. Neskôr pribudol skákací hrad so skl-

zavkou. Neoddeliteľnou súčasťou bola 
príprava kotlíkového guláša a varenej klo-
básy, určenej primárne pre súťažné tímy.
V tomto momente je čas vrátiť sa o niekoľ-
ko týždňov dozadu, keď sa myšlienka 
osláv storočnice mala stať realitou. Zhru-
ba mesiac pred termínom sa pravidelne, 
aspoň raz za týždeň stretávali členovia 
domáceho DHZ a začali skladať krok za 
krokom skladačku všetkých opatrení k 
úspešnej realizácii osláv. Najväčšie ťažis-
ko úloh pripadlo na posledný týždeň, kto-

rý sa začal kontrolou areálu. Zišli sa orga-
nizátori hasičskej súťaže z ÚO DHZ so 
zainteresovanými členmi DHZ a prebrali 
všetky konkrétne podmienky a zabezpe-
čenie celej akcie. Samotné vytýčenie trasy 
súťaže a štafety prebehlo v piatok pred sa-
motnou akciou. Domáci poriadatelia za-
bezpečovali všetko potrebné pre privíta-
nie návštevníkov a ich pohodlie, stavbu 
prístreškov, stoly a lavice pre posedenie 
pri občerstvení. Taktiež v piatok podvečer 
sa zišli aj členovia Jednoty dôchodcov, 
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ktorí sa podujali pomôcť pri príprave gulá-
ša a pripravili všetky potrebné suroviny, 
aby už ráno v sobotu sa mohol realizovať 
šéfkuchár Peter Bumbera.
Zhruba o desiatej hodine sa začali schá-
dzať súťažné družstvá. Do nástupu pred 
súťažou o 11, 45 sa dostavilo 14 družstiev 
mužov, 2 družstvá žien a jedno družstvo 
dorastencov.

ček, 3. Likavka, 4. Liptovská Teplá, 5. Roj-
kov ...; Źeny – Martinček, 2. Likavka; Do-
rastenci – Liptovská Osada; Dorastenky 
– Liptovské Revúce. 
Po ukončení prebehlo vyhodnotenie súťaže 
a udelenie cien a odovzdávanie hasičských 
hodností a vyznamenaní členom DHZ 
Ivachnová. Súťažiace družstvá sa mohli po 
súťaži občerstviť a pochutnať na priprave-

Na pravé poludnie bola súťaž zahájená 
štartom domáceho družstva. Bohužiaľ, 
chybou obsluhy pri nasávaní vody bol vý-
sledok anulovaný a družstvo diskvalifiko-
vané. Táto udalosť však nepoznačila ďalší 
priebeh osláv. 
Výsledková listina územnej súťaže zahrňu-
je výsledky z požiarneho útoku a štafety. 
Výsledky. Muži – 1. Komjatná, 2. Martin-
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nej klobáse. Zároveň sa mohli navzá-
jom porozprávať s ostatnými účast-
níkmi.
Oslava však týmto neskončila, bola 
pripravená tanečná zábava pod ho-
lým nebom, ktorú realizoval DJ Mar-
kus.
Za celkovú prípravu a priebeh súťaže 
a celej oslavy chce výbor DHZ Ivach-
nová poďakovať všetkým svojim čle-
nom, členom JDS a ostatným obča-
nom, ktorí sa starali o spokojnosť 
návštevníkov.

Ing. Jozef Halčin 
Autor fotografií: 

Ing. Milan Krakovský 
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Medzinárodný deň detí, 
2. ročník Behu v obci Ivachnová

Dňa 1.6.2024 sa pri príležitosti osláv MDD 
konalo v obci Ivachnová obľúbené športové 
podujatie. Po dlhšej pauze sme využili na 
organizáciu naše futbalové ihrisko, čo sa 
ukázalo ako výborné priestorové riešenie. 
Aj napriek upršanému počasiu panovala po-
čas celého dňa skvelá nálada. Pre deti boli 
pripravené súťažné stanoviská, odmeny,  
nafukovacia prekážková dráha, maľovanie 
na tvár, cukrová vata, popcorn a mnoho iné-
ho. Nemohol chýbať ani výborný kotlíkový 
guláš. 
Počas podujatia sa  už tretí rok realizujú be-
žecké preteky, ktoré sa tešia veľkej obľube či 
už medzi našimi občanmi, ale aj občanmi 
okolitých obcí. 
2. ročník Behu v obci Ivachnová  odštartoval 
detskými kategóriami v behu a to kategória 

predškoláci - 200 m, kategória žiaci 1.stupňa 
ZŠ - 1 kolo okolo futbalového ihriska,  ka-
tegória žiaci 2. stupňa ZŠ - 2 kolá okolo fut-
balového ihriska a na záver kategória Hlav-
ný beh mužov a žien v dĺžke 5,5 km. Účasť v 
hlavnej kategórii je z roka na rok vyššia, čo 
nás veľmi teší. Na 2. ročníku sa zaregistrova-
lo 30 bežcov. V ženskej kategórii skončila na 
1. mieste Deana Vokelová, 2. mieste Eliška 
Saganová a na 3. mieste Ivana Baďová. Muž-
skú kategóriu zastúpil na 1. mieste Matúš 
Vlčko, 2. mieste Peter Ľubušky a na 3. mieste 
Vladimír Holík. Víťazom ešte raz  srdečne 
gratulujeme. Výborné ohlasy k podujatiu po-
tvrdzujú, že s realizáciou ďalších ročníkov 
budeme aj naďalej pokračovať. Aj tu by sme 
sa chceli veľmi pekne poďakovať sponzorom 
za materiálnu, organizačnú a finančnú po-
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moc (KNL, obec Ivachnová, DHZ obce Ivach-
nová, Farma Likavčan, Ružomberok v pohy-
be) a našim dobrovoľníkom.
Predchádzajúce obdobie bolo taktiež boha-
té na kultúrno spoločenské akcie, ktoré sa 
realizujú pod záštitou Kultúrnej komisie 
obce Ivachnová s pomocou Vás, našich ob-
čanov. Za zmienku určite stojí už tradičné 
Pálenie Jánskej vatry, autobusový zájazd do 
ZOO Zlín, kultúrny program pri príležitosti 
MDM, či karneval pre deti. 
Prichádza letné obdobie a my už teraz pra-
cujeme na podujatiach, ktoré pre Vás v tom-
to roku pripravujeme. Medzi nimi majú svo-

je miesto aj Cyrilo-metodské hody, ktoré sa 
uskutočnia už 6. júla 2024. Dovoľujeme si 
Vás na toto podujatie srdečne pozvať.  Pre 
návštevníkov bude pripravený bohatý 
program, súťaže pre deti, ženy a mužov, vý-
borné občerstvenie, atrakcie pre deti, maľo-
vanie na tvár, hudobné vystúpenie, tanečná 
zábava a bohatá tombola. 

Tešíme sa na Vás!

Za kultúrno-sociálnu komisiu 
obce Ivachnová 

P. Huntošová 
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Život v klube dôchodcov Ivachnová
JDS Ivachnová - Jednota dôchodcov Slo-
venska v Ivachnovej vo svojom klube v sú-
časnosti eviduje 33 členov. Na výročnej 
členskej schôdzi dňa 04.03.2024 sa dlho-
ročnej predsedníckej činnosti vzdala Ing. 
Ruženka Fridrichová zo zdravotných dô-
vodov. 
Prebehli voľby nového výboru v zložení:

– predseda Ing. Alexander Krakovský
– tajomník Ing. Juraj Garaj
– pokladníčka Anna Huntošová 
– členovia výboru: Vilma Baďová a Jana 
Kolláriková.

Do revíznej komisie boli zvolení: Magdalé-
na Krakovská a členovia Mária Krakovská 
a Daniela Brtková. Žiaľ, neskôr náhlym 

úmrtím členstvo opustili Ing. Ruženka Fri-
drichová a pán Miroslav Moravčík.

Nový výbor mieni pokračovať v zabehnu-
tých a dobrých tradíciách klubu, a to v pra-
videlných stretnutiach v klube každú prvú 
stredu v mesiaci o 17:00. Sídlo klubu je v 
Kultúrnom  dome. Na týchto stretnutiach 
vyhodnocujeme uplynulé akcie, plánuje-
me nasledujúce, nacvičujeme pesničky a 
každý štvrťrok si spomenieme na osláven-
cov. Pri tejto príležitosti plánujeme v stre-
du 3.7.2024 spraviť malú opekačku v zá-
hrade KD.

Rád by som spomenul akcie, ktoré sme si 
naplánovali a od výročnej čl. schôdze pre-
behli. K vyššie spomenutému nacvičova-

niu pesničiek som zostavil rozoberateľný 
spevník obľúbených piesní v počte 10 ks, 
ktorý  si budeme podľa potreby doplňovať. 
Premiéru sme mali na akcii „Stavanie 
mája“, ktorá bola organizovaná hasičmi z 
Ivachnovej. Počas tejto udalosti sme za-
spievali známu pieseň „Staviame my máje“ 
a vtipne upravenú pesničku „Čo ste hasiči, 
čo ste robili“ a mnohé iné ľudové piesne za 
hudobného sprevádzania  p.Pavla Kalatu 
na harmonike. 

8.5.2024 na pozvanie JDS v L. Michale na 
ich 10. výročie sme si nacvičili vtipnú scén-
ku „Pytačky“. Podľa potlesku prítomných 
usudzujeme, že sa prítomným celkom páči-
la. Takisto sa mi podarilo zorganizovať 
prvý ročník Bowlingového turnaja v Lúč-
kach o náš putovný pohár, kde sa zúčastnili 
družstvá z L.Teplej, L.Michala, Bešeňovej a 
Ivachnovej. Ivachnová tentoraz vyhrala.

28.5.2024 sme sa štrnásti zúčastnili Okres-
ných športových hier dôchodcov vo Va-
laskej Dubovej, kde nám naši členovia - 
Ing. Milan Gmitter, Ing. Juraj Húska a pani 
Oľga Šipecová a Magdaléna Baďová vybo-
jovali každý po jednej striebornej medaile, 
čím sme sa zo šestnástich prihlásených 
družstiev umiestnili na siedmom mieste, 
čo je pre takú malú organizáciu celkom 
slušné miesto. Mienime na sebe pracovať aj 
ďalej a na budúci rok postúpiť o nejakú tú 
priečku vyššie. Sú to ľahké disciplíny, ako 
napr. hod váľkom, hod granátom na cieľ, 
streľba zo vzduchovky – disciplíny, ktoré 
zvládne skoro každý dôchodca, len konku-
rencia je veľká, a  to svedčí o tom, že dô-
chodcovia na Slovensku sú aktívni a ne-
poddávajú sa starobe.  

Na Okresných športových hrách 
vo Valaskej Dubovej

Stavanie mája.
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Ďalšou plánovanou akciou bol 12.6.2024  
výlet do Zvolena. Aj keď za dosť nepriazni-
vého počasia sme sa vybrali vláčikom z L. 
Teplej do Vrútok a odtiaľ rýchlikom Fatran 
do Zvolena. Najprv sme sa miestnou od-
viezli do Arboréta, kde sme videli krásnu 
skladbu niekoľkých tisíc ruží, z ktorých 
boli niektoré vyšľachtené už po roku 1900, 
ďalej veľký skleník s množstvom kaktusov 
a iných vzácnych rastlín. Keďže je tento 
areál veľmi veľký,  všetko sa nedalo obísť, 
lebo dosť pršalo. Potom sme navštívili Zvo-
lenský zámok s množstvom vzácnych obra-
zov, sôch a dobových kostýmov. Nakoniec 
sme si príjemne posedeli pri kávičke v 
reštaurácii a o štvrtej poobede sme tým is-
tým vlakom vyrazili na konečnú stanicu do 
L. Teplej. 

Ďalšia akcia bola dňa 15.6.2024, a to sté 
výročie založenia DHZ v Ivachnovej. Tu 
sme sa na požiadanie hasičov s radosťou 
zapojili do príprav slávnosti, a to už v pia-
tok večer 14.6.2024 a potom aj na druhý 
deň v sobotu 15.6.2024. Žiaľ,  tento deň 
nás zastihla aj smutná udalosť, ktorej som 
sa ja a Annka Huntošová chceli zúčastniť, a 
to pohrebu Zdenka  Buliaka z JDS Stanko-
vany. Bol to výborný harmonikár, zabávač 
a priateľ. Bude chýbať dôchodcom z celého 
dolného Liptova. Z tohto dôvodu sa pláno-
vaná akcia, okresný guláš JDS v Stankova-
noch, ktorý sa mal konať 19.6.2024, zrušil. 
Určite si spomeniete na túto vynikajúcu 
akciu, ktorá bola v Ivachnovej pred dvoma 
rokmi a skvele nás tu vtedy, ale aj na iných 
akciách JDS zabával práve pán Buliak.

3.7.2024 bude spomínaná štvrťročná stre-
távka s oslávencami a malou opekačkou. 

6.7.2024 budú tradičné Cyrilo-metodské 
hody, radi by sme aj tu pomohli s príprava-
mi a realizáciou ak to bude potrebné a 
možno si pripravíme aj nejaké vystúpenie. 

5.8.2024 máme dohodnuté stretnutie na 
Spišskej kapitule s vdp. Michalom Jani-

gom, ktorý je pôvodom z Ivachnovej, a 
vdp. Lubošom Nemešom, ktorý bol prvým 
kňazom po konsekrácii nového kostola v 
Ivachnovej a vlaňajšej  slávnosti tridsiateho  
výročia sa nemohol zúčastniť. V lete sa nie-
ktorí zúčastníme pútnického zájazdu na 
Moravu a dovolenky ku moru do Talian-
ska. Tieto zájazdy už tradične organizuje 
pán Stanislav Ižo z L.Teplej.  Začiatkom 
septembra plánujeme navštíviť Bratislavu 
so sprievodkyňou a našou členkou Jurinou 
Slávikovou žijúcou v Bratislave.

14.9. alebo 15.9.2024 – ešte nevieme pres-
ný termín, na sviatok Sedembolestnej Pan-
ny Márie,  sa opäť  hodláme zapojiť do prí-
prav púte ku krížu nad Ivachnovou a 
chceme si nacvičiť aj nejaké pesničky. Pred-
bežne sme sa dohodli s našim p.farárom 
Milošom Labašom a aj s niektorými veriaci-
mi z L. Michala, že  by bolo vhodné,  tí, kto-
rí sa cítia a chcú ísť tú pravú púť, tak, ako 
vlani pútnici z L.Michala, že by sme sa aj 
my z Ivachnovej  pridali k nim, a tak mali 
ozajstný pútnický zážitok. Veď aj tak cez to 

naše rozkopané stavenisko diaľnice je na 
pešo problém. 

V októbri, keď sú hory najkrajšie, si hodlá-
me spraviť výlet vláčikom, keďže ho ešte 
stále máme zadarmo, po Vysokých tatrách.
No a aby to nebolo len o výletoch a nepra-
covných akciách, naši členovia sa svojou 
brigádnickou činnosťou snažia zveľaďovať 
okolie kostola. Naposledy, či pred Vianoca-
mi, či dvakrát na jar, sme robili poriadky a 
terénne úpravy po výrube stromov a frézo-
vaní pňov. Tiež sa staráme o vedľajšie det-
ské ihrisko, ako aj o iné časti obce. Najbliž-
šie hodláme vyčistiť a vymaľovať plot pred 
kaplnkou. Pred Vianocami zasa osadíme a 
vyzdobíme stromček pred kostolom a ešte 
máme v pláne, ak bude vôľa od obce, malé 
prekvapenie s vianočnou výzdobou v obci.
To by bolo stručne k činnosti klubu dô-
chodcov v Ivachnovej 

Alexander Krakovský 
predseda JDS Ivachnová

Výlet do Zvolena.

Prípravné práce pred oslavou 
100. výročia DHZ Ivachnová.
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Rozvojové občianske združenie Váh 
Rozvojové občianske združenie Váh (ROZ 
Váh) vzniklo v roku 2021 z iniciatívy mla-
dých rodín, ktoré sa nedávno prisťahovali 

Evidencia 
obyvateľov 
Ivachnovej (2023)

Štatistické údaje za rok 2023
Počet obyvateľov k 1.1.2023: 713, 
z toho muži - 343, ženy -370
narodili sa: 6, z toho muži - 3, ženy – 3
umreli: 0

prisťahovali sa: 14, z toho muži - 7, ženy - 7
odsťahovali sa: 7, z toho muži - 3, ženy - 4

Počet obyvateľov k 31.12.2023: 726
z toho muži - 350, ženy - 376

do obce Ivachnová a  chcú aktívnou spolu-
prácou prispieť k zlepšeniu lokality a pro-
stredia našej obce.

Cieľom ROZ Váh je podporovať a propago-
vať rozvoj voľnočasových aktivít. Venuje-
me sa revitalizácii nábrežia rieky Váh a 
priľahlých území. Jedným z našich projek-
tov je revitalizácia lokality Važiny, ktoré 
sa nachádza na historickej ceste – spojnici 
obce Ivachnová a Liptovský Michal. Cie-
ľom je postupne vybudovať jednoduchú 
infraštruktúru - vybavenie prirodzeného a 
aktívne využívaného  komunikačného 
prepojenia medzi susediacimi obcami. 
Pravidelne organizujeme čistenie okolia s 
podporou Žilinského samosprávneho 
kraja. Doposiaľ sa nám podarilo vybudo-
vať altánok s informačnou mapou, kde si 
môžete posedieť, opekať a stráviť príjem-
né chvíle s rodinou v prírode blízko domo-
va. Zámer sa nám darí realizovať s aktív-
nou podporou obcí Ivachnová, Bešeňová a 
Liptovský Michal. 
S finančnou podporou Mondi SCP a z 2% 
z dane sme opravili 2 mostíky v lokalite 
Važiny. Podľa dostupných finančných pro-
striedkov budeme ďalej pokračovať v revi-
talizácii tohto územia.  
Na záver chceme poďakovať všetkým oby-
vateľom obce Ivachnová, ktorí sa aktívne 
zapájajú do našich aktivít, alebo nás fi-
nančne podporujú prostredníctvom 2% z 
dane.

OZ ROZ Váh
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Cykloturistický oddiel

Cykloturisti Ivachnová 2023

Cykloturistický oddiel vznikol z podnetu 
obyvateľov Ivachnovej, ktorí chceli mať ak-
tívnu skupinu ľudí spájajúcich pohyb, láska 
k prírode a v neposlednej rade vedenie svo-
jich ratolestí k aktívnemu prežívaniu vol-
ného času. Dňa 8.12.2023 bola vznesená 
požiadavka na vedenie OŠK Ivachnová o 
odsúhlasenie založenia oddielu a začlene-
nie oddielu pod OŠK (obecný športový 
klub). Táto je všetkými členmi vedenia 
OŠK schválená a tak od 1.1.2024 oddiel 
oficiálne vzniká.
Na prvom spoločnom zasadaní klubu sa 
odsúhlasilo vedenie a stanovy oddielu, ako 
aj zameranie a ročný plán akcií na rok 
2024.
Predseda: Ing. Jozef MATUŠKA
Podpredseda:  Mgr. Katarína ŠIPECOVÁ 
(oddelenie turistiky)
Podpredseda: Marek HUNTOŠ (oddelenie 
cyklistiky a cykloturistiky)
Finančný dozor:  Ing. Monika GMITTERO-
VÁ

Už 26.12.2023 však oddiel  pripravuje svo-
ju prvú aktivitu a to koncoročný výstup na 
Salatín. Akcia sa stretla s pozitívnymi 
ohlasmi a od tejto chvíle sa začínajú stme-
lovacie cyklo-turistické akcie stretávať s 
čoraz väčším záujmom. Počet členov sa po-
stupne zvyšoval a v súčasnej dobe je 54 evi-
dovaných členov oddielu. V roku 2024 má 
oddiel za sebou 2 turistické akcie, 4 cyklo-
turistické akcie, 1 brigádu v prospech urbá-
ru, kde sa navyše zarobili nejaké peniaze 
pre klub a 1 výpomoc členov oddielu pre 
OŠK počas FAŠIANGOV (BURSY).
V ďalšom období má oddiel naplánova-
ných ďalších 8 akcií, ktoré sú určené od 
najmenších členov až po seniorov. Vďaka 
prístupu a aktivite členov oddielu vzrástol 
v obci záujem o cyklistiku a turistiku a je 
radosť vidieť detský úsmev na tvári po ab-
solvovaní túry či cyklotúry. Správne návy-
ky a úcta k prírode vštepované deťom od 
malička nám určite v budúcnosti prinesú 
ovocie a to je jedným z poslaní nášho od-
dielu. 

Ing. Jozef Matuška
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vákov do organizovaného celku. Skúsená 
organizátorka cirkevného spevu dokáže 
usmerniť každého člena. 
Zakladajúcimi členmi spevokolu sú: Anna 
Baďová, Mária Pudišová, Marta Krakovská, 
Mária Krakovská, Jozefína Krakovská, Ma-
galéna Lukáčová, , Marta Baďová st., 
Alžbeta Zelinová, Oľgy Šipecová, Slavomír 
Lukáč, Ing. Juraj Garaj, Jozef Filický, Peter 
Budiak, Mikuláš Huntoš,  Viliam Koma, Jo-
zef Filický a Ing. Jozef Halčin. 
Zloženie spevokolu nebolo konečné, ale 
otvorené pre všetkých záujemcov o zboro-
vý spev. V priebehu trvania došlo k niekto-

rým zmenám, odišiel Jozef Filický, 
chvíľu tu pôsobil Dušan Kollárik, ne-
skôr skončil Peter Budiak a neobišli nás 
ani trvalé straty, v roku 2020 nás vo 
veku 73 rokov opustil Slavomír Lukáča 
v roku 2022 vo veku 70 rokov Mikuláš 
Huntoš.
Činnosť spevokolu nebola čisto viazaná 
na cirkevné záležitosti v obci, alebo oko-
lí. Boli to pohreby, svadby, oslavy Dňa 
matiek, dôchodcov v rámci obce, ale aj v 
Lipt. Teplej, Bešeňovej, Lúčkach, Kala-
menoch, Vlaškách, Krmeši, a dokonca aj 
v Ružomberku.
Určité omladenie zboru nastalo v roku 
2023, keď nás posilnili dve členky 
Gabriela Pisarčíková a Alžbeta Krakov-
ská.
Mimo pravidelné stretávanie a pôsobe-
nie v rámci cirkevných sviatkov bolo 
posledné príjemné stretnutie s diecéz-
nym biskupom Mons. Františkom Trs-
tenským v rámci omše v našej kaplnke 
Jána Nepomuckého dňa 16. mája. 

Ing. Jozef Halčin

Súčasná situácia v spevokole 
po viac ako 20 rokoch

Neskôr sa začali stretávať aj dospelí veriaci 
v snahe spríjemniť atmosféru svätých omší. 
Pri nácvikoch duchovných piesní im po-
mohla učiteľka z Liptovskej Teplej, Zuzana 
Kamenická. Po jej odchode na nové pôso-
bisko sa do činnosti zapojila Mgr. Helena 
Komová, ktorá začala pôsobiť ako organist-
ka a začala organizovať spoločenstvo spe-

Ak sa vrátime do minulosti, prvý impulz 
spojiť potrebu spevu v hromadnom pojatí 
prišlo po postavení kostola v našej obci. V 
prvom období prišla snaha spojiť mládež, 
preto vznikla myšlienka vytvoriť mládež-
nícky spevokol. Tejto myšlienky sa chopili 
manželia Ing. Alexander a Alžbeta Krakov-
ský.
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13 ročná slečna Sibyla Jazmína Prídavko-
vá, ktorá mala nádhernú farbu hlasu. Spie-
vala duchovné piesne ako napríklad Príď, 
Spasenie pohanov, Už sa nám púčik rozvil, 
Nevinnosť premila a iné. Takisto účinkoval 
aj 13 ročný Matúš Gelačák, ktorý hral na 
organ a Alžbeta Romaňáková. Sprievodné 
slovo mal pekne a zaujímavo pripravené 
Ing. Andrej Vavrek. Na konci koncertu po-
ďakovali našmu pánovi farárovi Milošovi 
Labašovi za pozvanie a možnoisť hrať v 
tomto nádhernom kostole. Boli sme veľmi 
radi za veľkú účasť naších farníkov zo všet-
kých okolitých dedín, ktorí podporili mla-
dé talenty veľkým potleskom.

Andrea Polaková 
a Monika Dzurňáková

Organové 
koncerty

programe boli zaradené aj veľké hudobné 
legendy, ako napríklad Johann Sebastián 
Bach(1685-1750), César Franck (1822-
1890), Domenico Zipoli (1688-1726), Gi-
rolamo Frescobaldi (1583-1742) a iní. Títo 
dvaja mladí žiaci ich zahrali bravúrne a my 
sme ich odmenili veľkým potleskom. Bol to 
veľmi silný hudobný zážitok a zvuk organu 
bol znel ako zvuk anjelských zvonov. Ďaku-
jeme pánovi farárovi Milošovi Labašovi za 
umelecký zážitok a tešíme sa na ďalšie or-
ganové koncerty. 
Ešte by sme spomenuli jeden slávnostný 
koncert, tiež tu v našom farskom kostole, 
ktorý sa konal dňa 9.6.2024 o 14,00 hodi-
ne. Pedagóg hry na organ bola Mgr. art. 
Marta Gáboriková, ktorá odohrala podstat-
nú časť koncertu. Sprevádzala ju mladučná 

Dňa 21. apríla 2024 sa na pozvanie nášho 
pána farára Miloša Labaša uskutočnil v 
rímsko-katolíckom Kostole Sv. Michala v 
Liptovskom Michale organový koncert. 
Koncert bol pod vedením učiteľa Petra 
Čapó, ktorý nám predstavil dvoch veľmi 
talentovaných žiakov - Štefana Fedáka zo 
Základnej umeleckej školy Poprad a Vladi-
míra Poradu zo Spojenej školy vo Svite. 
Žiaci hrali na zreštaurovanom organe, kto-
rý dal do chodu pán Peter Franzen ešte v 
septembri minulého roka. V hudobnom 

Odpust 
s príjemným 
prekvapením

a využil príležitosť stretnúť 
sa s veriacimi našej obce prá-
ve v tento deň a celebrovať 
svätú omšu v kaplnke, pri 
ktorej mal možnosť v roku 
1993 sprevádzať biskupa 
Mons. Františka Tondru pri 
vysviacke zvonov pre nový 
kostol sv. Cyrila a Metoda v 
našej obci. Túto skutočnosť 
sám spomenul počas kázne. 
Mimo to obetoval sv. omšu aj 
uzdraveniu predsedu vlády 
Roberta Fica. Ďalej apeloval 
na veriacich, aby sa nestali 
hovorcami pokoja, ale jeho 
tvorcami v tomto období ag-
resivity a nenávisti. Na záver 
sa veriacim poďakoval za sr-
dečné prijatie a venoval im 
čas na fotografovanie.

Ing. Jozef Halčin

Odpust je v kresťanskom poňatí sviatok za-
svätenia miestneho kostola určitému svät-
covi. V prípade obce Ivachnová je to okrem 
kostola sv. Cyrila a Metoda od roku 1993 aj 
omnoho desaťročí starší sviatok zasvätenia 
miestnej Kaplnky pri Váhu sv. Jánovi Nepo-
muckému. 
Tak tomu bolo aj tohto roku, 16. mája, kedy 
sa každoročne koná sv. omša zasvätená to-
muto svätcovi. O 18,00 hodine všetci veria-
ci netrpezlivo čakali príchod pána farára 
Mgr. Miloša Labaša. O chvíľu sa objavil v 
sprievode Mons. Františka Trstenského, 
diecézneho biskupa našej diecézy. Zastavil 
sa v našej farnosti cestou zo služobnej cesty 
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EKC a rodina Brčeková 

Milí občania Ivachnovej! Možno ste už po-
čuli o tom, že v našej farnosti fungujú tzv. 
detské stretnutia na fare. Tento nápad sa 
zrodil nášmu pánovi farárovi Milošovi La-
bašovi, keďže mu záleží na deťoch vo far-
nosti a snaží sa ich takouto formou motivo-
vať v kresťanskom živote.
Na prvom stretnutí pán farár posvätil pas-
toračnú miestnosť a poprial všetko dobré, 
aby sa stretnutiam darilo. Neustále sa snaží 
zdokonaľovať pastoračnú miestnosť, a to 
rôznymi formami. Do miestnosti napríklad 

pridal kancelárske stoličky, interaktívnu ta-
buľu, písacie pomôcky, gauč na oddych, 
kreslo, elegantnú skrinku na topánky a 
pod., aby sa naše deti cítili komfortne – ako 
doma.  
Prvé stretnutie sa konalo 20.01.2024 o 
15:00. Prišli deti zo všetkých filiálok (Lip-
tovský Michal, Ivachnová, Vlašky) a niekto-
ré aj zo susedných obcí. Prišlo ich až 27. 
Vďaka nášmu pánovi farárovi sa spojilo veľa 
mladých animátorov, ale aj rodičov. Medzi 
nich patria: Serafínka Rečlová a Gabika Ba-

Zvesti obce Ivachnová 
júl 2024

farnosť, spoločnosť

Detské stretnutia na fare

ranová, Dominika Senková a Zdenka Lac-
ková, Anna Dzurňáková a Mária Ragulová, 
Miška Gejdošová a manžel Karol, Katarína 
Bielená a syn Jakub s kamarátkou Tamar-
kou. Na každom stretnutí pán farár zariadi 
občerstvenie pre detičky, či už sladké kolá-
čiky od Moniky Jackovej, alebo prispejú ro-
dičia detí, a to malými pochutinami, nápoj-
mi a ovocím. 
Stretnutie prebieha úvodnou modlitbou, 
deťom sa pustí časť biblického príbehu 
podľa témy a potom prídu na scénu animá-
tori, ktorí predstavia už vopred vypracova-
né aktivity podľa zadania (Stvorenie sveta, 
Babylonská veža, Noemovi bratia,...). 
Deťúrence hravou formou, či už kreslením, 
vypĺňaním krížoviek, kvízov alebo pohy-
bom spĺňajú zadania, ktoré overujú, či si 
dobre zapamätali biblický príbeh. Každé 
ďalšie stretnutie začína opakovaním témy z 
predošlého stretnutia. Veľmi obľúbenou 
činnosťou je ukazovačka podľa pesničky, 
kde si pohybom ukazujú celú pieseň. Po 
troch aktivitách majú voľný program - hry, 
ako napríklad stolný tenis, stolný futbal, 
hokej (keďže pred farou sa nachádza det-
ské ihrisko. Samozrejme nikdy nechýba 
malé občerstvenie. Na záver sa spolu po-
modlíme a rodičia si postupne prídu po 
svoje ratolesti.
Takto si spolu užijeme sobotné popoludnie, 
naučíme sa nové kresťanské príbehy, zasmeje-
me sa a detičky sa medzi sebou lepšie spoznajú 
a vychutnajú lásku Boha a priateľstva. 

Andrea Polaková 
a Monika Dzurňáková

EKC je skratka pre extrémnu krížovú cestu a 
koná sa na 22 miestach po celom Slovensku. 
V Ružomberku sa EKC konala po prvýkrát 
22.03.2024. Parametre sú stanovené na noc, 
a teda v Ružomberku sa táto udalosť začala 
po večernej sv. omši. Medzi ďalšie paramet-
re patrí aj to, že krížová cesta musí mať min. 
30km s prevýšením 500 m, alebo inde, kde 
také nie je, 40km bez 500 m prevýšenia .

Na napísanie tohto článku ma inšpirovala mla-
dá 5-členná rodina Brčekovcov, ktorá ako jedi-
ná z Ivachnovej a okolia absolvovala EKC. V 
Ivachnovej si postavili domček a bývajú tu už 2 
roky. O ich zámere som sa dozvedel cez prezen-
táciu, lebo i ja som uvažoval o tom, že sa zapo-
jím. No okolnosti mi veľmi neprijali, keďže som 
bol trochu prechorený. Odrádzali ma aj obavy z 
noci a medveďov, no keď som z domu v noci ďa-
lekohľadom videl mihajúce sa svetielka hore na 
Maline Brde, závidel som im a povedal som si, 
že to musím zvládnuť, a tak sme to - síce cez 
deň 28.4. s neterou Dáškou Bátovskou dali. Vy-
pomstilo sa nám to, že sme nešli v noci, lebo 
sme zašli o skoro 2 km navyše. No nebola to 
žiadna „prechádzočka“, a tak tí, čo išli v noci, to 
mali skutočne náročne, pretože nevideli, kade 
stúpajú!

Ale nechám už rozprávať Veroniku Brčekovú s 
manželom  Peťom: 
Prihlásenie a inštrukcie sme si našli na interne-
te, kde bolo napísané, ako sa správne pripraviť. 
Tieto informácie zahŕňali aj to, akú obuv a ob-
lečenie zvoliť, takisto aj to, že si treba pribaliť 
pršiplášť v prípade nepriaznivého počasia a ne-
mohli sme zabudnúť ani na pohár, nakoľko nás 
po ceste mal čakať teplý čaj - ktorý teda aj čakal. 
Ďakujem tým, čo ho pripravili. Okrem toho sme 
si na stránke mohli stiahnuť GPS navigáciu a 
rozjímania, keďže sa v prvom rade jednalo o 
duchovnú púť. Takže mapa stiahnutá, rozjíma-
nia uložené v telefóne a konečne nastala chvíľa, 
keď som si položila otázku: „Prečo to robím? 
Aký je môj úmysel ?“ Dohodli sme sa, že za 
úmysel sa budeme modliť. Medzitým sme si 
splnili úlohu a vyrobili sme si svoje vlastné krí-
že, ktoré si počas krížovej cesty ponesieme. Ke-
ďže sme chceli symbolicky pre každé dieťa je-
den kríž, nakoniec sme mali v ruksakoch každý 
po tri kríže. Za každého člena našej 5-člennej 
rodiny a jeden za našich priateľov (a ja, Alino, 
dodávam, že na tomto šiestom kríži bolo napí-
sané, aj som ho videl, že nie len za priateľov, 
rodičov, ale aj za Ivachnovú, čo ma aj úprimne 
dojalo). Počas duchovnej prípravy som často 
rozmýšľala, aký úmysel si vzbudiť, lebo táto krí-
žová cesta bola pre mňa skutočne iná. Iná v 

tom, že človek počas nej nepremýšľa len nad 
duchovnými otázkami, ale spája sa tu aj fyzická 
námaha, a to bolo pre mňa odzrkadlením sku-
točného života, skutočnej krížovej cesty, ktorú 
denne vo svojich rodinách žijeme. Okúsiť, len 
malinkým spôsobom, aké to muselo byť počas 
Ježišovej cesty na Kalváriu
Neviem, či to bolo tým, že som sa tak veľmi te-
šila, alebo každodennými povinnosťami, ale 
prvé obavy som začala pociťovať len pár dní 
pred plánovanou cestou. Bolo potrebné na-
chystať čelovky, kúpiť baterky a nezabudnúť 
externé nabíjačky. Toto som riešila ja pár dní 
pred odchodom. A čo riešili všetci naokolo? No 
predsa medveďov! Na cestu som však bola od-
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spoločnosť

hodlaná ísť a pár správnych argumentov ma len 
presvedčilo o tom, že to bude správna voľba. 
Deň D konečne prišiel. Ráno sme si pobalili 
všetky veci do auta a zobrali deti ku rodičom do 
Ružomberka.  Posledné hodiny prebiehali s po-
vinnosťami, ktoré sme v ten deň mali. Tesne 
pred udalosťou sme stihli ešte stretnutie s rodi-
nou, rozlúčili sme sa, vybozkávali deti, dostali 
požehnanie a mohli sme spokojne vyraziť.
Celá cesta začínala sv. omšou o 18.00 hod. vo 
farskom kostole v Ružomberku. Prvé zastave-
nie bolo na Kalvárii, a to 1,5 km od kostola. Tu 
sme zistili, že na ceste máme aj zopár známych 
a celkove nás  vyrazilo okolo 150. Počas cesty k 
druhému a tretiemu zastaveniu som začala 
klásť otázky sama sebe: „Na čo som sa to dala?“. 
Druhé zastavenie bolo pri Veľkej Skale vo výške  
918 m.n.m.  a k tretiemu zastaveniu došlo na 
Sidorove, ktoré bolo vo výške  1081m.n.m. Ne-
viem, či to bolo tým, že som správne neodhadla 
vrstvy oblečenia, alebo hľadaním správneho 
tempa, ale táto časť cesty vo mne prebúdzala 
ďalšie otázky: „Ako to mohol Ježiš dokázať?“ 
Počas tohto som si uvedomila, že vôbec nemys-
lím na to, že je tma, že sme v lese a nejak som 
zabudla aj na medvede. 
Najpríjemnejšou časťou cesty bola pre mňa tá z 
Vlkolínca ku kaplnke na Maline Brde. Tu som si 
uvedomila to čaro nočnej prírody. Bola som 

rada, že tú prvú časť mám za sebou. Najvyššie 
prevýšenie tejto cesty nás však ešte len čakalo. 
Piate zastavenie bolo Malinné 1209 m.n.m. 
Tempo sme zvoľnili. Tu sme sa dokonca dozve-
deli, že svetlá našich čeloviek vidno až v Ivach-
novej. Bolo milé vedieť, že práve v tejto chvíli je 
tu niekto, kto na nás myslí a pozdravuje nás 
(pozn. autora – áno, bol som s nimi v spojení, až 
kým som nešiel spať).
Počas nášho uvoľnenejšieho tempa nás veľa 
ľudí predbehlo. To spôsobilo, že sme sa trošku 
odtrhli od väčšiny. My však, smelí pokračovať, 
sme vstali od rozjímania, postavili sme sa sme-
rom k lesu a skoro naraz vyslovili „UPS.“ Po 
zapnutí čeloviek sme zbadali prázdny les a nik-
de naokolo nebolo ani živej duše. V tej chvíli 
sme si však pomysleli - Pán Boh je tu s nami. Tu 
som si uvedomila, ako nám je dobre, keď máme 
v živote niekoho pred sebou, niekoho, kto nám 
posvieti, kto pozná cestu. Keďže ja sa viem stra-
tiť úplne kdekoľvek, bola som rada, že je pri 
mne manžel, na ktorého som sa mohla spoľah-
núť. Sem-tam sa mi zdalo, že ma nejaký med-
veď sleduje, ale to už bolo asi len nedostatkom 
cukru (úsmev). Úsek do Čutkovskej doliny bol 
pre mňa príjemný. Cítila som radosť z prejdenej 
cesty a sama som pri pohľade hore neverila, že 
som sa ešte  pred pol hodinkou ponevierala po 
horách.  V Kaplnke u Dobrého pastiera sme si 
oddýchli, stretli sa s pár známymi a mohli po-
kračovať ku Kostolu sv. Rodiny v Rybárpoli. Pri 
kostole sme mali za sebou 20 km. Čakalo nás 
ešte 10 km. Zdalo sa mi, že to bude už malina. 
Likavka, Martinček, však to poznám. Lenže 
ruksak začal byť pozoruhodne ťažší, na nohe sa 
urobil obrovský otlak a okolo tretej hodiny ráno 
sa únava ozvala. Priznám sa, a nebolo to prvý 
raz, že som sa pohrávala s myšlienkou, že si 
ruksak odložím a zajtra sa poň vrátim. To je 
také naše typické ľudské, zbaviť sa krížov, ktoré 
sú nám nepohodlné. Ešteže som si vedela pred-
staviť, ako sa mi na druhý deň (vlastne už v ten 
deň) nebude chcieť po ruksak vracať, tak som 
sa ho teda nezbavila.  Rozmýšľala som nad tým, 
ako Ježiš niesol svoj vlastný kríž. Nezbavil sa 
ho. Ani nefrflal. Vedel, že bude na ňom ukrižo-
vaný. Tu sa začali ozývať moje bolesti, moje sla-

bosti. Moja neochota kráčať a niesť kríž, ktorý 
mi druhí pripravili. Prečo by som mala?? Prečo 
som podstúpila túto cestu? V takomto duchu sa 
niesla moja cesta do Martinčeka. Cesta, ktorá 
sa mi zrazu zdala o pár kilometrov dlhšia, ako 
ju poznám. Pri  Kostole sv. Martina v Martinče-
ku a pri pohľade na kopec Mních to na mňa už 
doľahlo. S manželovou podporou som vstala a 
šla ďalej. Jeho prítomnosť bola pre mňa skutoč-
nou oporou. Tu som si spojila všetky svoje 
úmysly, pre ktoré som na túto krížovú cestu 
išla, pomyslela som si, s akými vznešenými 
úmyslami Ježiš podstúpil svoju cestu, únava 
padala a všetko mi dávalo zmysel. Prečo niesol 
kríž, prečo sa ho nezbavil, prečo si nepovedal, 
tu ma ukrižujte, ďalej už nejdem. 
Zostávalo nám posledné zastavenie na kopci 
Mních. Manžel Peťo dodáva: „Keď som pozrel 
na svetielko na veži Mních, pomyslel som si, že 
to už asi nedám, ale starší pán, asi 60-tnik išiel 
vedľa mňa ako nič, tak ma posilnil.“ Na kopci 
nás čakalo prekvapenie. Niečo po piatej hodine 
ráno začalo svitať, ale nebolo to hocijaké svita-
nie, rozsvitali sa nám navzájom tváre z tmy a 
svitla aj nádej, že predsa dosiahneme cieľ. Tu sa 
začali vyplavovať tie známe dobré pocity. Hoci 
nám zostávalo niečo cez 2 kilometre ku Kostolu 
sv. Ondreja v Ružomberku, odkiaľ sme večer 
vyrazili, niesli sa v pokojnom a radostnom du-
chu. Veľa vecí, ktoré sme zažili, hlavne tie du-
chovné, som si uvedomila až spätne - všetko to, 
čo bežne prežívame v živote, že sa niekedy ne-
pohneme bez pomoci druhých, že niekedy kaž-
dý z nás zíde z cesty, a predsa nám niekto cudzí 
zakričí, že sme mali odbočiť, že bez manžela sa 
stratím a ani nedokončím cestu, že bez úmyslu 
sa ťažko hľadá sila, že aj takáto obeta má svoju 
cenu, že obetovať sa pre druhého prináša bo-
lesť, ale aj nádej. Môj manžel dodáva: „Som 
bývalý športovec, ale toto nebola žiadna sran-
da. V cieli som bol šťastný, že sme to zvládli a 
to, že to máme za sebou.“
Z tejto krížovej cesty budeme dlho čerpať a ak 
budeme mať silu a zdravie, radi ju prejdeme 
znovu. 

S Veronikou a Peťom Brčekovcami  
sa rozprával  Alino Krakovský
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Tvorca a Svetlo

Recept

Letný jahodový
Suroviny: 6 ks vajce, 10 PL voda, 10 PL po-
lohrubá múka, 10 PL kryštálový cukor, 1 ks 
kypriaci prášok do pečiva, 3 PL jahodový 
džem, 3 PL tuzemský rum, 250 g mascarpo-
ne, 125 g smotana na šľahanie, 2 PL práškový 
cukor, vanilková esencia, pár kvapiek limet-
kovej šťavy, 500 g jahody, 2 PL kryštálový cu-
kor, lístky medovky

Postup: 
Žĺtka oddelíme od bielkov a vyšľaháme ich s 
cukrom. Potom pridáme vodu, múku a 
kypriaci prášok. Premiešame. Nakoniec zľah-
ka vmiešame sneh z bielkov. Vylejeme na vy-
mastený a múkou vysypaný menší plytký 
plech. Zarovnáme a dáme piecť. Pozor, aby 
sa cesto neprepieklo, malo by byť vláčne. Ta-
kže radšej ho kontrolujte špajľou. 
Vychladnuté cesto pokvapkáme rumom a 
natrieme džemom. Na vrch príde krém, ktorý 
získame veľmi jednoducho. Mascarpone vy-
miešame s práškovým cukrom, vanilkovou 
arómou a trochou limetkovej šťavy. Vmieša-
me vyšľahanú šľahačku, ochutnáme a ak tre-
ba, ešte dosladíme. Rozotrieme na cesto. Po-
ukladáme plátky jahôd a necháme odpočívať 
v chladničke. 

zdroj: mozessavydavat.sk

V našej obci nám vyrastajú skutočne veľké 
talenty. Či už športové ale taktiež aj ume-
lecké. Tatiana Zuskinová (14r.) sa venuje 
písaniu a kresbe. Vo svojom veku už aktív-
ne pracuje na písaní knihy, čo si skutočne 
zaslúži obdiv. Prajeme veľa úspechov a 
nadšenia do jej budúcej práce. Prinášame 
ukážku z jej tvorby.

Za RR Patrícia Huntošová

Ľudia.
Iným slovom, háveď. Zvery plné myšlienok v 
ktorých utápajú svoj svet, no aj ten, ktorý im 
nepatrí. Duše, ktorým bol poskytnutý prí-
beh, no oni si nedokážu všimnúť jeho hodno-
tu. Tvory, ktoré mali už dávno predpísaný 
osud, no aj tak sa im zdá, že všetko je len ich 
zásluha.
Možno je. Možno nie je.
Myslíte si, na svete je zhruba osem miliárd 
ľudí.
Zhruba. To je slovo, ktoré má až priveľký výz-
nam, no nikto mu nevenuje veľkú pozornosť.
Slovíčko zhruba, nám len dokazuje to, že 
medzi všetkými ľuďmi, sú duše ktoré nie sú 
ani svetlo ani tiene.
Ja sa nazývam poetkou, pretože svoju dušu 
viem zhmotniť do veršov, nazývam sa umel-
kyňou, pretože každý ťah štetcom, ceruzkou, 
uhlíkom, pre mňa znamená vnútorný pokoj, 
možnosť ukázať pocity bez slov. Nazývam sa 
spisovateľkou, pretože jediné po čom túžim, 
je vyrozprávať príbeh.
No všetky tieto pomenovania, ktorými som 
sa nazvala, sú len chabé výmysly ľudstva, pre 
niekoho majú význam, iní ich vnímajú ako 
stratu času.
No čo tie duše bez tieňa?
Ach, áno. Až vtedy si všetci básnici, umelci a 
spisovatelia uvedomia, že ich poslanie, ktoré 
im predurčil svet, nedokážu úplne naplniť.
Svetlo bez tieňa, príbeh, čo nebol vyrozprá-
vaný, vtedy v tú noc, stál pred mojimi dvera-
mi.
Sebecky som si tú dušu chcela nevšimnúť. 
Chcela som pokračovať v príbehu, ktorý mi 
práve žil na stránkach. No prinútila som zod-
vihnúť zrak od tých atramentom naplnených 
riadkov a vydala som sa k dverám.
Ešte chvíľu som uvažovala. Otvorím ich? Ale-
bo ich nechám zavreté?
No nakoniec som ich otvorila.
Stála tam. Sama. Všetko a zároveň nič. Prí-
beh bez autora. Svetlo bez tieňa. Kvet bez 
vody. Obloha bez slnka.
Vtiahla som ju do svojej izby, a sadli sme si 
oproti sebe. A ona len začala rozprávať.
Rozprávala mi a rozprávala. O tom, ako vide-
la padajúce hviezdy, ako sa chcela dotknúť 
ohňa, lebo netušila že ju spáli. Ako pozoro-
vala kvitnúce rastliny a lietajúce motýle. 
Rozprávala mi o ľudstve, ktoré sa zlepšuje 
úplne vo všetkom. Opakuje všetko, aj to, čo 
by nemalo. Zlepšuje sa v tom, s čím už dávno 
malo prestať.
Rozprávala mi príbeh, a ja som s nastražený-
mi ušami všetko zapisovala. Pretože ľudia 
majú chabú pamäť, potrebujú si niektoré veci 
poznačiť, lebo potom nemusia nájsť tie 
správne slová.
Rozprávala mi o všetkom, čo videla, počula, 
zažila, no ani raz nespomenula seba, ako 
stredobod deja.
Vtedy ide na rad človek, čo túto múzu prijal 
do svojho obydlia.
Keď mi duša dorozprávala všetko, čo mala na srdci, 
začala sa rozplývať. Rýchlo som však zareagovala. 
Vytiahla som farby, ceruzku, uhlík, atrament.
Nakreslila som si jej výzor. Napísala som jej pova-
hu. Spravila som z nej príbeh.
Vtedy som si vydýchla.
Pocítila som úľavu vo svojom srdci.
Pretože nič nie je krajšie, ako keď sa básnik, umelec, 
spisovateľ spozná so svojou vlastnou inšpiráciou.
Dušou, ktorá bola prijatá do ich obydlia. Ktorá do-
stala možnosť niekomu vyrozprávať svoj príbeh, 

príbeh, ktorý sa dostane do sveta. A ak nie, tak as-
poň zostane u toho jediného človeka, ktorý si naň 
bude navždy pamätať.
Ako som hovorila, názvy ako básnik, umelec, spiso-
vateľ alebo hocikto iný, čo má pomenovanie, kto-
rým odôvodňuje svoje výtvory, sú len chabé ľudské 
výmysly na pomenovanie niečoho, čo nedokáže byť 
pomenované.
Pretože najväčšiu zásluhu za to má to svetlo sčis-
ta-jasna, ktoré nemá tieň. Múza, ktorá tvorcom 
prosila pri dverách ich domovov, aby im otvorili a 
vypočuli si jej príbeh.
A ako som ešte raz hovorila, ľudia, čo takýmto bez-
menným dušiam skutočne dokážu dať život, naozaj 
nedokážu svoje poslanie úplne naplniť. Pretože za 
ich dverami stojí nespočítateľné množstvo múz, 
ktoré si za svoj život nedokážu vypočuť.
No raz. Možno raz prídu na ten správny prah dverí, 
k tomu správnemu básnikovi, umelcovi či spisova-
teľovi, ktorý ich príbeh bude počúvať až do konca, a 
dá im možnosť žiť.
Preto vás prosím, keď vám pred dverami bude stáť 
duša, svetlo bez tieňa, inšpirácia, otvorte jej. Vypo-
čujte si čo má na srdci, a spravte jej život skutoč-
ným.
Ak aj nie pre svet, no pre vás bude jej príbeh neza-
budnuteľný.
(21.2024)

Kedysi, na svete v ktorom bolo všetko, existo-
valo niečo, čo bolo nič.
Bola to len nevymyslená myšlienka. Šmuha 
atramentu v mysli spisovateľa, ktorá ešte ne-
dostala možnosť žiť.
Svetlo, ktoré si nikto nevšimol. Tieň, ktorý 
nikomu nepatril.
Len osamelá duša blúdiaca v ideách umel-
cov.
Stávalo sa, že si ich nikto nevšimol. Ak aj hej, 
neuvedomili si svoju nevšímavosť. Možno 
preto bola pre nich často len ako nevítaný 
hosť na prahu dverí, nepustený dnu.


